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Rada Gminy Kalinowo 
Radni - Sesja 

Protokół nr XXXIV/22 

XXXIV Sesja w dniu 14 września 2022 
Obrady rozpoczęto 14 września 2022 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:27 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Aneta Budzińska  
2. Mieczysław Głębocki 
3. Lucjan Górski 
4. Małgorzata Karwowska 
5. Ilona Kierkla 
6. Iwona Kulbacka 
7. Dariusz Kuprewicz 
8. Marek Markiewicz 
9. Iwona Michniewicz 
10. Marek Nalewajko 
11. Mariola Raczyńska 
12. Tadeusz Rymarczyk 
13. Bogumiła Skarżyńska 
14. Tadeusz Suchański 
15. Krzysztof Wiśniewski 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności. 

- Mieczysław Głębocki 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Aneta Budzińska, Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 
Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 
Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof 
Wiśniewski 
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3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Aneta Budzińska, Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 
Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, 
Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof Wiśniewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marek Markiewicz 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym: 

Wystąpienie: 

- Andrzej Bezdziecki 

• 28 sierpnia, w ostatnią niedzielę sierpnia, odbyły się Dożynki na terenie naszej gminy. 
• Zakończono przebudowę boiska o nawierzchni z trawy syntetycznej, z przebudową placu 

zabaw przy szkole podstawowej w Borzymach, wartość inwestycji 1205140,00 zł, z czego z 

Ministerstwa Sportu otrzymaliśmy dofinansowanie w ramach programu Sportowa Polska w 

wysokości 549100,00 zł. 

• 30 września planujemy rozegrać turniej nocny w Borzymach. Początek o godz. 18:00. 

• W ramach grantu Wsparcie dzieci z rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym, grant 

państwowych gospodarstw rolnych, zakupiliśmy 236 komputerów dla dzieci z rodzin byłych 

pracowników państwowych gospodarstw rolnych. Sprzęt został dostarczony, rozpoczynamy 

jego sukcesywne przekazywanie uczniom. Pracownik Zespołu Obsługi Szkół będzie się 

kontaktował indywidualnie z każdą rodziną i ustalać termin podpisania umowy. 

• Na ukończeniu są prace przy budowie oczyszczalni ścieków w Kalinowie. Koszt inwestycji to 

ponad 7000000,00 zł z czego 3800000,00 zł uzyskaliśmy z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych. 

• Trwają również prace na drogach gminnych w ramach inwestycji realizowanych z rządowego 

funduszu Polski Ład. Na ukończeniu jest już droga w Dudkach. W tej chwili firma weszła na 

budowę drogi w Kalinowie. Rozpoczęliśmy również przebudowę drogi w miejscowości Laski 

Małe. 

• Z trzech wniosków złożonych do Rządowego Funduszu Polski Ład, program inwestycji 

strategicznych edycja II. otrzymaliśmy dofinansowanie na modernizację oświetlenia ulicznego 

na terenie gminy Kalinowo, wartość zadania to 3000000,00 zł, z czego 300000,00zł to wkład 

własny gminy Kalinowo. 

• Drugie zadanie, na które otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 7000000,00 zł to 

przebudowa Ośrodka Zdrowia w Kalinowie wraz z jego termomodernizacją. Wkład własny do 

tego przedsięwzięcia to 700000,00 zł i w tej chwili jesteśmy na początku projektowania. 

• W edycji III państwowe gospodarstwa rolne otrzymaliśmy dofinansowanie na złożone wnioski. 
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• Po pierwsze na przebudowę drogi gminnej Mazurowo-Kulesze do drogi krajowej, wartość 

zadania to 5000000,00 zł. Wkład własny 100000,00 zł. W tej chwili rozpoczynamy 

projektowanie. 

• 7 sierpnia w Skrzypkach w turnieju finałowym zakończyliśmy 13 gminną Ligę Piłki Nożnej 

Puchar Wójta Gminy Kalinowo. 

• W tym samym dniu na boisku w Skrzypkach odbył się 11 Turniej plażowej Piłki Siatkowej. 

• 27 września tu na tej sali, w której jesteśmy o godz. 13:00 odbędą się konsultacje społeczne w 

celu przygotowania lokalnej strategii rozwoju na lata 2023- 2027. 

• Jesteśmy w trakcie spotkań, zebrań wiejskich w sołectwach, które w przyszłym roku będą 

realizowały fundusz sołecki i wydatki z tym związane. 

5. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Kalinowo za I półrocze 2022 r. 

Plan naszych dochodów wynosił 32360882,95 zł. 
Natomiast plan wydatków 39088882,95 zł. 
Deficyt wyniósł 8416219 zł i Rada Gminy uchwaliła przychody w ramach pokrycia deficytu z 
niewykorzystanych środków pieniężnych w kwocie 5189524,52 zł, w tym środki z rządowego 
funduszu inwestycji lokalnych w kwocie 2989524,52 zł subwencja na wodę i kanalizacje w 
kwocie 1200000,00 zł oraz nagroda za szczepienia w kwocie 1000000,00 zł. 
Ponadto z emisji obligacji komunalnych w kwocie 1910000,00 zł i nadwyżki budżetu z lat 
ubiegłych kwocie 1316694,48 zł. 
Budżet po stronie dochodowej wykonaliśmy w 52,38% planu natomiast wykonanie wydatków 
wyniosło 18249786, 52 zł co stanowiło 39,57% planu. 
Jeśli chodzi o deficyt ze sprawozdania wynika, że planowany deficyt blisko 8500000,00 zł. 
A na 30 czerwca wykonana została nadwyżka budżetu za pierwsze półrocze 2022 r. w kwocie 
1497308,02 zł. 
Jeśli chodzi o stan zobowiązań budżetu na półrocze, gmina Kalinowo posiada zobowiązania 
długoterminowe w kwocie 1801523,53 zł z tytułu zaciągniętych pożyczek w kwocie 451523,53 
zł oraz z tytułu emisji obligacji w kwocie 1350000,00 zł, zobowiązania wymagalne na 30 
czerwca tego roku nie wystąpiły. 
Zaległości, które mieliśmy to kwota 93920,53 zł są to faktury, które wpływają na koniec 
miesiąca czerwca, opłacamy je w pierwszych dniach lipca. 
Był to transport odpadów komunalnych, konserwacja oświetlenia ulicznego i inne drobne 
wydatki, które zostały opłacone na początku lipca. 
Jeśli chodzi o stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich. 
Studnia głębinowa oczekuje na realizację w 2023 r. 
Budowa instalacji do zasilania stacji uzdatniania wody, inwestycja została wprowadzona do 
budżetu jako wieloletnia z realizacją w 2023 r. 
Budowa kanalizacji sanitarnej Piętki Kalinowo, też otrzymaliśmy na tą inwestycję 
dofinansowanie, w tej chwili trwa projektowanie i chcemy realizować tą inwestycje w 2023 r. 
Wykonanie projektu drogi w miejscowości Golubka. Planowany koszt inwestycji kwota 
1014340,00 zł. 
Projekt budowy drogi w Skomętnie Wielkim w realizacji. Planowany koszt inwestycji to blisko 
1500000,00 zł. 
Przebudowa odcinka drogi w miejscowości Laski Małe. Wykonawca rozpoczął pracę na tej 
drodze. 
Przebudowa drogi gminnej we wsi Piętki. 
Przebudowa ulicy osiedlowej w Kalinowie w tej chwili w trakcie realizacji, od wczoraj już tak 
intensywnie. 
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Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Dudki, praktycznie jest ukończona. 
Przebudowa drogi w miejscowości Grądzkie, Dorsze, Marcinowo, Wysokie te drogi są w tej 
chwili w projektowaniu do realizacji w roku przyszłym. 
Ośrodek zdrowia o tym już wspominałem również w projektowaniu. 
Przebudowa ciągów pieszojezdni na cmentarzu w Pisanicy do realizacji w 2023 r. za kwotę 
516000,00 zł. 
Budowa boiska w Borzymach ukończona. 
Przebudowa, rozbudowa oczyszczalni ścieków w Kalinowie praktycznie na ukończeniu. 
Kompleksowa modernizacja oświetlenia o tym również wspominałem, chcemy w tym roku 
ogłosić przetarg. 
Budowa świetlicy wiejskiej w Milewie, idzie... ale bardzo wolno. 

6. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów: 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Markiewicz 
Panie przewodniczący, panie Wójcie, pojawił się problem przeludnienia w dowożeniu dzieci i 
młodzieży. To jest potężny problem. Z tego co wiem, przewoźnik zapewniał że będzie, że 
dostosuje autobusy z odpowiednią ilością miejsc, no niestety tak nie jest. Tak jak to pewien 
rodzic to określił, dzieci i młodzież jak śledzie w tych autobusach. Jeszcze większym 
problemem jest to, że po prostu nie są zabierani mieszkańcy, z uwagi na brak miejsc. Po prostu 
na przystanku zostają pasażerowie. Tak jak w miejscowości, z tego co wiem, chyba między 
innymi Milewo. Zresztą nawet chyba taki sygnał do pani radnej Milewa, pani Iwony też dotarł, 
że jednak ci starsi nawet ludzie nie zostali zabrani. Tak żeby to unormować jakoś, nie wiem. To 
nie jest problem jakiegoś jednego dnia, tylko niestety już od dłuższego czasu tak się dzieje, 
zwłaszcza gdy rozpoczął się rok szkolny. 

- Bogumiła Skarżyńska 
Tak, trochę mnie kolega ubiegł w temacie przewozów. Ja chciałam zgłosić problem z ciągłymi 
spóźnieniami, znaczy rozkładem jazdy. Chodzi o to, że autobusy poranne notorycznie 
przyjeżdżają po planowanych godzinach. Ja wiem, że to wynika z tego że Ełk jest cały 
rozkopany, z objazdów, korków i tak dalej, ale tego np. nauczycielom w szkole wytłumaczyć 
nie można. Z niektórych miejscowości dzieciaki dojeżdżają, zgłaszają rodzice w granicach 
godziny 8:30 do szkół. To jest akurat z tygodnia gdzie jeździ autobus z Mazurowa. O tym co się 
dzieje po południu, to ja już nawet nie mówię, bo tam w ogóle to rozkład jazdy to generalnie 
nie istnieje. Na razie pogoda jest jaka jest. Świeci jeszcze słońce, jest w miarę ciepło, ale 
autobusy w godzinach popołudniowych spóźniają się notorycznie. Odjeżdżają z 20 z 30 
minutowym opóźnieniem. Tam nie ma żadnej wiaty przystankowej, bo żak nie ma żadnego 
takiego, swojego schronienia. Te autobusy przyjeżdżają o której chcą. Zmieni się pogoda, te 
dzieciaki będą stały na mrozie i wietrze. Nie wiem, przesunąć rozkład jazdy, żeby te godziny 
odjazdu z przystanków były realne i żeby te dzieci naprawdę nie musiały się spóźniać, bo to 
nie jest tylko moje widzimisię. Ja myślę, że państwo sołtysowie znają temat na pewno, bo 
mieszkańcy też z nimi rozmawiają. I to jak mówię, to nie tyczy tylko i wyłącznie Pisanicy, bo 
wiem że tyczy tak samo i mieszkańców Kalinowa. 

- Tadeusz Suchański 
Ja w sprawie przestawienia tablic w kierunku Łoji i Sypitek. Żeby przesunąć w stronę Makosiej 
i rozciągnąć teren zabudowany. 
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- Katarzyna Osewska (Skrzypki) 
Jest ewidentne zwarcie w lampie i coś się dzieje w tej oprawie, pomimo wymiany żarówki na 
drugi dzień przestaje świecić. 
Prośba o zmianę czasu włączania/wyłączania oświetlenia ulicznego. 

- Wiesław Wasiulewski (Stare Cimochy) 
Trzeba zrobić jakieś progi zwalniające na terenie Ginie. Tam gdzie jest asfalt. 

No i tutaj też skrzyżowanie w Giniach jest niewidoczne, trzeba wyjechać na pół skrzyżowania 
żeby coś widzieć. 

Czy w przyszłości będzie coś na terenie, na tej drodze Stare Cimochy-Maże zrobione? Czy jakieś 
pieniądze będą pozyskane? 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kalinowo, w roku szkolnym 2022/2023, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Andrzej Bezdziecki 

Są rodzice dzieci niepełnosprawnych, którzy dowożą samodzielnie i z przepisów ustawy 
wynika, że musimy im zrekompensować koszt dojazdów dowiezienia tego dziecka do szkoły. 
W związku z tym, jednym z elementów jest średnia cena paliwa, którą określa Rada Gminy i 
takie stawki zostały określone byśmy mogli zwracać koszty dowozu dzieci do szkół. 

Głosowano w sprawie: 
określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kalinowo, w roku szkolnym 2022/2023, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Aneta Budzińska, Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 
Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 
Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof 
Wiśniewski 

Uchwała nr XXXIV/229/2022 

b) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Kalinowo z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w 2022 roku, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Mariusz Klepacki 

Taką uchwałę podejmowaliśmy w miesiącu lipcu, na sesji lipcowej, niestety, wkradł się błąd, 
zamiast ustępu napisaliśmy punkt, więc musimy to dostosować do istniejącego programu. 
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Tylko w tej formie zmieniamy tą uchwałę, a mamy środki z tak zwanego korkowego. Chcemy 
je przeznaczyć na pomoc dzieciom, na zajęcia w szkołach jeszcze w tym roku, dlatego jest 
konieczna zmiana programu, tak, żeby można było jeszcze w miesiącu październiku ogłosić 
konkurs i środki wydatkować. 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Kalinowo z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w 2022 roku, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Aneta Budzińska, Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 
Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 
Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof 
Wiśniewski 

Uchwała nr XXXIV/230/2022 

c ) ustalenia przebiegu istniejącej drogi gminnej, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Mariusz Klepacki 

Zmieniamy przebieg istniejącej drogi gminnej. Chodzi o drogę gminną, publiczną 179 021N od 
drogi powiatowej w Laskach Małych do końca granicy gminy. Dziś dokładamy odcinki, które są 
w przebudowie, a pozyskaliśmy środki z funduszu przebudowy dróg samorządowych i aby te 
koszty były kosztami kwalifikowanymi musimy odcinki, które są w przebudowie dołączyć do 
istniejącej drogi publicznej, czyli w kierunku ostatnich zabudowań, do leśniczówki i odnoga w 
prawą stronę, stanie się też drogą publiczną na tych samych przepisach. Ona już będzie drogą 
asfaltową po zakończeniu inwestycji. 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia przebiegu istniejącej drogi gminnej, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Aneta Budzińska, Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 
Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 
Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof 
Wiśniewski 

Uchwała nr XXXIV/231/2022 



Strona 7 z 12 
 

d) opłat cmentarnych na cmentarzach komunalnych, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Mariusz Klepacki 

Od 2011 r. opłaty cmentarne na terenie naszej gminy, na trzech cmentarzach to jest w 
Kalinowie, w Prawdziskach i Pisanicy nie były zbierane. To jest 11 lat, bez jakichkolwiek zmian. 
W tej chwili jest prowadzona kontrola przez Najwyższą Izbę Kontroli u nas w gminie w zakresie 
cmentarzy komunalnych. Już w trakcie kontroli wyszło, że mamy duże rozbieżności. Średnie 
dochody z bieżącego utrzymania cmentarzy to jest w granicach 7000,00 zł-9000,00 zł rocznie 
a wydatki dochodzą do 50000,00 zł. Część tych wydatków jest finansowana z ogólnego 
budżetu gminy, gdyż sprzątanie, koszenie to są wynagrodzenia pracowników, które nie 
rozliczamy na cmentarze. Dodatkowe koszty utrzymania ToiToi, jakieś bieżące naprawy, 
przede wszystkim wywóz odpadów komunalnych. W tej chwili na cmentarzach Komunalnych 
tych odpadów jest dość dużo. Zbliża się okres 1 listopada, są dnie, że codziennie po jednym 
kontenerze z każdego cmentarza wywozimy i to też nie wystarcza, więc doszliśmy do wniosku, 
że trzeba w końcu zająć się tematem i podjąć decyzję o zmianie cen. Ta zmiana ceny 
procentowo może być drastyczna, ktoś powie, bo to jest 100%, ale patrząc na kwoty to nie są 
duże kwoty porównując do kwot na innych cmentarzach komunalnych w regionie.  Nowa 
pozycja, która weszła w tej chwili, nie było to w poprzedniej uchwale, jest to pozycja 
odnosząca się do kwatery w grobie ziemnym na urnę z prochami. Regulujemy sprawy bo to 
nie było uregulowane tak zwanych rezerwacji miejsc osób żyjących. Co 20 lat zgodnie z naszym 
prawem te opłaty powinny być odnawialne. Po analizie obecnych wpływów widzimy, że nikt 
nie odnawia grobów po 20 latach. Będziemy informować od samego wejścia uchwały. 
Prawdopodobnie naklejki będziemy naklejać na mogiłach, na tych, które groby nie zostały 
opłacone i odnowione. Bo zgodnie z prawem, jeżeli osoba, do której należy grób, może 
opiekuje się rodzina, nie odnowi tej opłaty, może to przejść jakby do ponownego pochówku 
dla nowych osób po 20 latach. 

Głosowano w sprawie: 
opłat cmentarnych na cmentarzach komunalnych, 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Aneta Budzińska, Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 
Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 
Mariola Raczyńska, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof Wiśniewski 
PRZECIW (1) 
Tadeusz Rymarczyk 

Uchwała nr XXXIV/232/2022 

e)rozpatrzenia petycji w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy, 

Omówienie projektu uchwały: 
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- Mieczysław Głębocki 

Ten temat wspólnie był z radnymi szeroko omawiany wraz z Komisją Skarg i Wniosków. Po 
zapoznaniu się z petycją w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy, Rada Gminy 
Kalinowo uznaje petycję za niezasługującą na pozytywne rozpatrzenie i nie uwzględnia petycji. 

Głosowano w sprawie: 
rozpatrzenia petycji w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Aneta Budzińska, Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 
Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 
Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof 
Wiśniewski 

Uchwała nr XXXIV/233/2022 

f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 -2032, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Grażyna Suchocka 

Jeśli chodzi o załącznik nr 1 WPF, dokonano zwiększenie dochodów ogółem o kwotę 
4049109,56 zł, dochody bieżące zwiększono o kwotę 4034846,43 zł, w tym zwiększenie kwoty 
subwencji o 93340,00 zł. Dochody z tytułu dotacji środków przeznaczonych na cele bieżące 
wzrastają o 4072866,43 zł. Pozostałe dochody natomiast zmniejszają się o kwotę 131360,00 
zł, w tym podatek od nieruchomości wzrasta o 17608,00 zł. Dochody majątkowe zwiększenie 
o 14263,13 zł i to jest zwiększenie kwoty dotacji. Wydatki ogółem zwiększono o kwotę 
4049109,56 zł. Wydatki bieżące wzrastają o kwotę 4021409,67 zł, w tym wydatki na 
wynagrodzenia wzrastają o kwotę 114217,48 zł a wydatki majątkowe ulegają zwiększeniu o 
kwotę 27699,89 zł. Wynik budżetu kwota przykładów rozchodów oraz deficyt budżetu nie 
uległy zmianie. Dochody bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem 
środków z budżetu Unii Europejskiej ulegają zwiększeniu o kwotę 276388,20 zł w tym środki 
budżetu unijnego o 266640,20 zł. Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania 
finansowane z udziałem środków unijnych zwiększają się o kwotę 309667 zł, w tym środki 
budżetu unijnego o 251075,66 zł. Wydatki objęte limitem czyli tak zwane przedsięwzięcia 
zmniejszono o kwotę 180000,00 zł, dotyczy to wydatków majątkowych. Rok 2023, wydatki 
bieżące zmniejszają się o kwotę 2400000,00 zł i o taką samą kwotę też wzrastają wydatki 
majątkowe. Wydatki objęte limitem czyli tak zwane przedsięwzięcia zwiększono o kwotę 
2629000,00 zł. Rok 2024, wydatki bieżące zmniejszają się o kwotę 2000000,00 zł i o taką samą 
kwotę wzrastają wydatki majątkowe. Wydatki objęte limitem czyli tak zwane przedsięwzięcia 
zwiększono o kwotę 2500000,00 zł dotyczy to wydatków majątkowych. Załącznik nr 2 c zyli 
przedsięwzięcia, łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań, zwiększono ogólną kwotę 
4949000,00 zł, i dotyczy to zadania pod nazwą budowa oświetlenia drogowego w Pisanicy. 
Zmniejszenie wydatków o kwotę 209150,00 zł. Kompleksowa modernizacja oświetlenia 
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ulicznego na terenie gminy Kalinowo, zwiększenie wydatków o 8150,00 zł. Przebudowa drogi 
gminnej Mazurowo- Kulesze, zwiększenie wydatków o kwotę 5150000,00 zł. Rok 2022 
pozostałe zmniejszenie wydatków majątkowych o kwotę 180000,00 zł, w tym budowa 
oświetlenia drogowego w Pisanicy, zmniejszenie wydatków o 200000,00 zł. Przebudowa drogi 
gminnej Mazurowo- Kulesze, zwiększenie wydatków o kwotę 20000,00 zł. Rok 2023 
zwiększanie pozostałych wydatków majątkowych o kwotę 2629000 zł, w tym budowa 
oświetlenia drogowego w Pisanicy, zmniejszenie wydatków na kwotę 1000 zł. Przebudowa 
drogi gminnej Mazurowo-Kulesze zwiększenie wydatków o kwotę 2630000,00 zł. I rok 2024 
zwiększenie pozostałych wydatków majątkowych o kwotę 2500000,00 zł, i dotyczy to 
inwestycji pod nazwą przebudowa drogi gminnej Mazurowo- Kulesze. 

Głosowano w sprawie: 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 -2032, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Aneta Budzińska, Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 
Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 
Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof 
Wiśniewski 

Uchwała nr XXXIV/234/2022 

e) zmian budżetu gminy Kalinowo na 2022, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Grażyna Suchocka 

W uchwale dostosowano weryfikację budżetową do zmienionego rozporządzenia i te zmiany 
będą dosyć duże, tak jak państwo przed chwilą usłyszeli w WPF, ale to są głównie przeniesienia 
między paragrafami inwestycji, które się zmieniły w lipcu. Zwiększa się dochody budżetowe o 
ogólną kwotę 7288597,56 zł. I tak w dziale administracja publiczna dokonano przeniesienia 
dochodów bieżących o kwotę 1795,05 zł. Z rozdziału 852 31 czyli to jest pomoc obywatelom 
Ukrainy oraz zwiększa się dochody o kwotę 49000,00 zł na ten sam dochód. W dziale dochody 
od osób prawnych oraz od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających osobowości 
prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, dokonano zwiększenia dochodów bieżących z 
tytułu podatku od nieruchomości o kwotę 17608,00 zł. W dziale różne rozliczenia, zwiększa się 
dochody o ogólną kwotę 3440921,51 zł, w tym kwota subwencji oświatowej zwiększamy o 
63830,00 zł na zatrudnienia nauczycieli, pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 
logopedów lub terapeutów pedagogicznych. Zwiększenie kwoty subwencji o 29510,00 zł, w 
związku ze wzrostem wynagrodzenia nauczycieli stażystów i nauczycieli kontraktowych od 1 
września, zwiększono dochody o kwotę 40245,51 zł jako zwrot wydatków wykonanych w 
ramach funduszu sołeckiego w 2021 r. Dokonano przeniesienia dochodów bieżących o kwotę 
34336,00 zł. Dokonano dostosowania do obecnej obowiązującej klasyfikacji budżetowej 
dokonując przesunięcia między paragrafami o kwotę 3273000,00 zł. W dziale pomoc 
społeczna dokonano zwiększenia dochodów bieżących z funduszu przeciwdziałania COVID-19 



Strona 10 z 12 
 

o kwotę 3642400,00 zł. W dziale pozostałe zadania w zakresie Polityki Społecznej dokonano 
przeniesienia dochodów bieżących o kwotę 183824,00 zł. W dziale rodzina dokonano 
przeniesienia dochodów bieżących o kwotę 2000,00 zł. Zmniejsza się dochody budżetowe o 
kwotę 3495955,05 zł. W dziale różne rozliczenia dokonano dostosowania do obecnie 
obowiązującej klasyfikacji budżetowej o kwotę 3273000,00 zł. W dziale oświata i wychowanie 
dokonano przeniesienia dochodów o kwotę 34336,00 zł. W dziale pomoc społeczna dokonuje 
się przesunięcia między paragrafami o kwotę 188619,05 zł i to dotyczy pomocy obywatelom 
Ukrainy. Załącznik nr 2 czyli wydatki, zwiększa się wydatki budżetowe o kwotę 9481001,16 zł. 
I tak w dziale rolnictwo, łowiectwo dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 
164499,60 zł. W dziale transport i łączność dokonuje się przesunięcia między paragrafami o 
kwotę 883000,00 zł. W dziale gospodarka mieszkaniowa zwiększa się wydatki budżetowe o 
kwotę 27636,00 zł. W dziale administracja publiczna dokonuje się przesunięcia między 
paragrafami o kwotę 39685,38 zł. W dziale oświata i wychowanie dokonuje się przesunięcia 
między paragrafami o kwotę 36090,43 zł oraz zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 112585,51 
zł. W dziale ochrona zdrowia zwiększa się wydatki bieżące na dotację dla Promedica w Ełku, 
na zakup sprzętu medycznego, chroniącego przed zagrożeniem COVID-19 o kwotę 5000,00 zł. 
W dziale Pomoc Społeczna dokonuje się przesunięcia między rozdziałami o kwotę 233631,05 
zł oraz zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 3453780,95 zł. W dziale pozostałe zadania w 
zakresie Polityki Społecznej dokonuje się dostosowania do obecnie obowiązujących 
klasyfikacji budżetowej przenosząc wydatki z rozdziału 852 czyli Pomoc Społeczna o kwotę 
183824,00 zł. W dziale rodzina dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 
15300,00 zł. W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska dokonuje się przesunięcia 
między paragrafami o kwotę 3219018,24 zł oraz zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 
16950,00 zł. W dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego dokonuje się przesunięcia 
między paragrafami o kwotę 1080000,00 zł. Zmniejsza się wydatki budżetowe o kwotę 
5688358,65 zł. I tak w dziale rolnictwo i łowiectwo dokonuje się przesunięcia między 
paragrafami o kwotę 164499,60 zł. W dziale transport i łączność dokonuje się przesunięcia 
między paragrafami o kwotę 883000,00 zł. W dziale gospodarka mieszkaniowa zmniejsza się 
wydatki bieżące o kwotę 28,00 zł. W dziale administracja publiczna dokonuje się przesunięcia 
między paragrafami o kwotę 39685,38 zł oraz zmniejsza się wydatki bieżące kwotę 5155,95 zł. 
W dziale oświata i wychowanie dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 
36090,43 zł. W dziale pomoc społeczna dokonuje się przesunięcia między rozdziałami o kwotę 
233631,05 zł. W dziale rodzina dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 
15300,00 zł oraz zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 1950,00 zł. W dziale gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 
3219018,24 zł. W dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego dokonuje się przesunięcie 
między paragrafami o kwotę 1080000 zł. W dziale kultura fizyczna zmniejsza się wydatki 
majątkowe a kwotę 10000 zł 

Głosowano w sprawie: 
zmian budżetu gminy Kalinowo na 2022 rok, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Aneta Budzińska, Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Iwona 
Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 



Strona 11 z 12 
 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof 
Wiśniewski 

Uchwała nr XXXIV/235/2022 

8. Odpowiedzi na interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 
Wszystkie uwagi, które wpływają do nas, tych uwag trochę jest, przekazujemy sukcesywnie do 
przewoźnika, do Żaka. W najbliższym czasie, spotkam się z panem prezesem i będziemy 
próbowali ten problem rozwiązać wspólnie, bo jakoś musimy to wspólnie rozwiązać, 
natomiast nie wiem w jaki sposób na dzisiaj. Rozkłady jazdy nie zmieniły się w stosunku do 
zeszłego roku, one takie były w zeszłym roku, są takie same w tym roku szkolnym. Autobus 
godzinę wcześniej wyjechać nie może, co nie zwalnia przewoźnika z obowiązku trzymania się 
rozkładów jazdy, na które państwo zakupiliście bilety. I teraz tak, jeśli chodzi o uwagę pana 
Marka dotyczącą ilości osób przewożonych, wiem że ten problem, dotyczy autobusu 
największego jaki jest, czyli 63 miejsca siedzące, 27 miejsc stojących, czyli 90 miejsc, a Marek, 
dobrze wiesz, że kierowca nie może zabrać więcej. Nawet na rozkładzie jest zapisane, że 
pierwszeństwo mają osoby z biletami miesięcznymi. 
Przed rozpoczęciem roku szkolnego, prezes Żaka, był u mnie i zaproponował wstawienie 
dodatkowego autobusu, na co myśmy wyrazili zgodę i prawdopodobnie ten autobus 
uratowałby dzisiaj sytuację, niestety Wojewoda nie wyraził zgody na jakąkolwiek zmianę ilości 
wozo kilometrów. Po pierwsze oprócz rozmów z Żakiem, będę się uśmiechał do pani 
Naczelnik,, jak również będę próbował się spotkać z panem Starostą i z panią Naczelnik, żeby 
na ten temat rozmawiać. Ja rozumiem, że nie jest to żadne usprawiedliwienie dla ucznia, że 
spóźnia się do szkoły, natomiast no wszyscy wiemy w jakich okolicznościach żyjemy. Dlatego 
będę, powiedziałem, się uśmiechał do pani Naczelnik, żeby rozmawiała z dyrektorami. 

- Mariola Raczyńska 
Jedynie mogę zapewnić, że 6 października mam spotkanie, mam naradę z dyrektorami szkół 
ponadpodstawowych i pan Starosta zawsze jest obecny. Jeżeli będzie potrzeba, również pana 
Wójta zaprosimy. Możemy wtedy wspólnie przedyskutować temat. Ja nie mogę wydać 
polecenia, , jeszcze jest coś takiego jak Kuratorium Oświaty. I Kuratorium Oświaty rozlicza z 
dyrektorem pracowników pedagogicznych, jedynie możemy się uśmiechnąć, powiedzieć coś 
takiego, żeby ewentualnie uwzględnić te 5, 10 minutowe spóźnienia i do mnie docierają te 
informacje, ale no niestety władczość jest w Urzędzie Wojewódzkim, a nie na poziomie nawet 
gminy, z szacunkiem do pana Wójta. Niestety na górze są władze, które pewne rzeczy decydują 
i na to nie mamy większego wpływu, ale myślę że dobra wola dyrektora. To będzie na pewno 
poruszane na spotkaniu z dyrektorami. 

- Andrzej Bezdziecki 
Co do tablic (Makosieje) będziemy występowali do powiatu, jako zarządcy drogi, proponowali 
te rozwiązania. 
Skrzypki, nie będę komentował, bo ja dowiedziałem się w tej chwili na sali o sytuacji, ale 
mówiąc na temat oświetlenia, wczoraj na Komisjach rozmawialiśmy z radnymi. 
Wypracowaliśmy wspólnie stanowisko. Propozycja jest taka, by oświetlenie się włączało 
godzina koło 18:00, wyłączało się w okolicy godziny 22:30 i ponownie będziemy się starali to 
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oświetlenie włączyć na godziny poranne od 5:00 do 6:00 żeby ci, którzy wcześniej wstają mieli 
widno. 
Stare Cimochy, panie sołtysie, progi zwalniające w gminie Grabowo, to jest kwestia do 
rozważenia i do rozmowy, proszę porozmawiać z mieszkańcami, bo tak jak zwykle 
społeczeństwo będzie podzielone na pół. Połowa mieszkańców będzie chciała bardzo te progi 
a druga połowa nie będzie chciała absolutnie tych progów. 
Kwestia skrzyżowania w Ginie, ja będę rozmawiał z dyrektorem. 
Kwestia drogi Stary Cimochy- Maże. Wniosek był złożony. Niestety dofinansowania nie 
dostaliśmy. Dzisiaj w związku z tym, że to jest długi odcinek drogi i będzie bardzo kosztowny 
opieranie się na Funduszu Rozwoju Dróg od Wojewody w kwestii sfinansowania tego 
przedsięwzięcia przez gminę, byłoby bardzo trudne, żeby nie powiedzieć, finansowo 
niemożliwe. W związku z tym czekamy na kolejny Polski Ład. Jeśli kolejny Polski Ład będzie 
ogłoszony to tą drogę zgłosimy. 

- Bogumiła Skarżyńska 
Chciałam się odnieść bo to spotkanie z dyrektorami szkół, to chwilowy środek zaradczy, bo ja 
nie sądzę, żeby nauczyciele zgodzili się na to, że uczniowie będą przez cały rok się notorycznie 
spóźniali. Szczególnie że to jest szkoła średnia, że tam jest dużo przedmiotów zawodowych, 
dzieci są w różnych szkołach, nie tylko w technikach, liceach, w szkołach branżowych, często 
jest tak, że mają po jednej lekcji w tygodniu i akurat to jest ta pierwsza, na pierwszej lekcji, jest 
ta jedna lekcja tygodniowo, dzieciaki mają przez to braki. Moim zdaniem, jedynym takim 
sensownym rozwiązaniem to jest po prostu zmiana rozkładu jazdy. 

9. Wolne wnioski. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Katarzyna Osewska 
Chciałam podziękować dla powiatu. Chociaż raz mam dobrą informację. Bardzo ładnie wykosili 
pobocza, nawet podwójnie, nawet krzaki pokosili, to mi się bardzo to spodobało. 

10. Zakończenie Sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy 

Mieczysław Głębocki 

W załączeniu : 
Nagranie XXXIV -ej Sesji Rady Gminy Kalinowo z dnia 14 września 2022 roku, dostępne na stronie 

kalinowo.pl w zakładce e-sesja Rady Gminy/Transmisje z obrad Rady. 

Przygotował(a): Natalia Dzieciątko 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


